[19] Patents Registry
The Hong Kong Special Administrative Region
香港特別行政區
專利註冊處

[11] 30094933 A

[12]

SHORT-TERM PATENT SPECIFICATION 短期專利說明書

[21] Application no. 申請編號

[51]

Int. Cl.

32023082381.9

G06T 7/00 (2017.01)

[22] Date of filing 提交日期

08.11.2023

[45] Date of publication of grant of patent 批予專利的發表日期 19.01.2024 [73] Proprietor 專利所有人

Centre for Advances in Reliability and Safety Limited

產品可靠性暨系統安全研發中心有限公司

Units 1212-1213, 12/F., BLDG 19W

Hong Kong Science Park, Pak Shek Kok, N.T.

HONG KONG

The Hong Kong Polytechnic University

香港理工大學

Hung Hom, Kowloon

HONG KONG

[72] Inventor 發明人

LAM Kin Man 林健文

FUNG Ka Chun 馮嘉晉

LAI Cheung Ming 賴長明

CHOY Hang Shan 蔡恆生

XUE Kaiwen 薛凱文

LIN Kwan Ho 連君豪

LOO Ka Hong 盧家航

Saddam Aziz

NG Vincent To Yee 吳道義

YUNG Kam Chuen 容錦泉

[74] Agent and / or address for service 代理人及/或送達地址

RLA IP PROFESSIONAL SERVICES LIMITED

Unit 328, Building 16W, Phase Three

Hong Kong Science Park

Shatin

HONG KONG

^[54] AI-BASED FAILURE MECHANISM PREDICTION SYSTEM AND METHOD FOR PCB SOLDER JOINTS 基於人工智能的印刷電路板焊點失效機制預測系統及方法

^[57] The present invention discloses a printed circuit board (PCB) soldering failure mechanism prediction system and method based on artificial intelligence (AI). The system (1000) comprises: a camera-based PCB soldering region detection module (1002) comprises a PCB defect classification model; a thermal imaging camera-based detection module (302) for PCB soldering failure mechanisms

under high current usage; and a PCB failure mechanism prediction module (1004). The camera-based PCB soldering region detection module (1002) and the PCB failure mechanism prediction module (1004) utilize deep learning models to identify PCB solder joints, classify defects, and predict failure mechanisms. The thermal imaging camera-based detection module (302) performs experiments to provide information for training the PCB failure mechanism prediction module (1004).

本發明公開了一種基於人工智能(AI)的印刷電路板(PCB)焊點失效機制預測系統及方法。該系統(1000)包括:基於攝影機的 PCB 焊接區域偵測模組(1002),包括 PCB 缺陷分類模型:基於熱成像相機的偵測模組(302),用於偵測高電流使用下的 PCB 焊接故障機制:以及 PCB 失效機制預測模組(1004)。基於攝影機的 PCB 焊接區域偵測模組(1002)及 PCB 失效機制預測模組(1004)利用深度學習模型來識別 PCB 焊點、對缺陷進行分類並預測失效機制。基於熱成像相機的偵測模組(302)進行實驗,為訓練 PCB 失效機制預測模組(1004)提供資訊。

